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Annual volumes 2025: EEX Group markets reinforce leading position 
with records across major asset classes 

EEX Group concluded another record year, with further expansion of its global market position in 
2025, driven by significant volume growth across its major asset classes, such as power, natural 
gas, as well as guarantees of origin and freight.  
 
The year was also characterised by significant milestones, such as the successful launch of the 
quarter-hourly auction products for the power day-ahead markets, the connection of the Baltic and 
Finnish gas markets to the EEX trading platform, as well as the further expansion of product 
portfolio underpinning the support for sustainable markets, including new guarantees of origin as 
well as EU ETS-2 related futures products.   
 
Peter Reitz, CEO of EEX, comments: “In our 25th year, we achieved many successes across the 
board. I’m especially delighted that we see large interest both in our well-established as well as in 
our newly-added products. For example in the power derivatives market, the Japanese power 
volume doubled year-on-year in its fifth year of operation and also the Nordic power markets picked 
up pace in the second part of 2025. As a result, in terms of volume, we were able to maintain our 
position as both the largest power and gas spot exchange platform world-wide and I believe in the 
continued growth throughout 2026."   
 
Power markets continue growth 
 
In 2025, the total EEX Group global power volume increased by 9% to 13,493.7 TWh. 
 

• The European power spot markets increased by 6% to 917.5 TWh, with increases both on 
the day-ahead (+ 3%) and intraday markets (+13%). 
 

• The European power derivatives markets grew by 11% to 9,330.3 TWh. The biggest volume 
expansion year-on-year performed the Spanish (+36%), Hungarian (+34%) and French 
(+21%) Power Futures, while the French Power Futures also reached a new record in 
December at 180.6 TWh (+50% against Dec. 2024). 
 

• In 2025, the volume on the German Power Futures markets exceeded 6,000 TWh for the 
first time. Throughout the year EEX’s market share in net open interest in cleared German 
Power Futures steadily increased from 88% to 91%, according to ESMA’s open interest 
data. With that, EEX strengthened its position as the most liquid market platform for German 
power trading last year again. 
 

• Nordic power has seen significant and consistent growth over the last four months of the 
year, following the launch of the comprehensive incentive programme, with significant 
increases in the trading month December (+979%) compared to the same month in the 
previous year.  
 

• Coming from a very strong year 2024, the US power derivatives markets reached a volume 
of 3,096.7, which is a 4% increase year-on-year. 
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• The Japanese power derivatives market concluded a very successful year, doubling the 
annually traded volume of year-on-year, reaching 149.2 TWh in 2025 (+105%). In addition, 
December saw a new monthly record of 17.5 TWh in this market. 
 

 
Significant increases in European natural gas trading 
 
The total EEX Group natural gas volumes increased by 24% YoY, reaching a new annual record at 
8,823.2 TWh. 
 

• The European natural gas spot markets grew by 18% to 3,428.7 TWh. This positive 
development was supported by a strong performance in the German THE market (+25%). 
The UK, Belgian, Czech and Danish gas spot markets also showed a promising 
development. 
 

• Trading in European gas derivatives rose by 30% to 5.113,9 TWh. Growth drivers were in 
particular the German THE (+59%) and Dutch TTF (+25%) market. EEX also saw an 
excellent development on the Belgian ZTP Gas Futures market which more than tripled to 
104.7 TWh as well as the Italian Gas Futures (PSV) which increased by 78%. 
 

• In September 2025, EEX integrated trading of Baltic-Finnish gas products, previously 
offered by the GET Baltic exchange, onto its platform and achieved a record trading volume 
in these markets in 2025. The Baltic Finnish spot markets reported an 39% growth to 11.6 
TWh, while the volume in gas derivatives tripled, reaching a total of 232.1 GWh. 
 

• The natural gas volumes traded in the US remained stable at 280.7 TWh in 2025. 
 
Hightlights from the environmental and freight markets 
 

• Trading in European emissions allowances resulted in a volume of 1,316.3 million tonnes of 
CO2 in 2025 which is a slight decrease as against 2024. 

 

• Volumes auctioned off at EEX in the primary auctions and sold within the nEHS remained 
almost stable. In 2025, roughly EUR 60 billion was generated for the member states, which 
mostly aim to use these proceeds on climate protection plans. 
 

• In the secondary market, EUA options trading surged, reaching almost 5 million tonnes of 
CO2 (2024: 0,003 million tonnes of CO2). Furthermore, in December the European EUA 
Futures markets rose by 279% YoY, driven by a strong development in the secondary 
markets. 

 

• The EEX GO Futures segment saw its first full year of trading, contributing a volume of 36.2 
TWh. Since launch in September 2024, EEX registered a steady growth on this market, with 
volumes traded in all contracts and increasing number of participants. Throughout the year 
the multilateral GO spot auctions conducted by EPEX SPOT resulted in a volume of 4,324.3 
TWh. 

 

• Finally, the EEX Global Freight markets registered an overall 16% year-on-year growth, 
with a positive market development both in futures and options trading, marking a new 
annual volume record at 1,233,411 lots. 
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The full overview of EEX Group volumes for the year 2025 is available here. 
 
The December monthly volumes in detail are available here.  
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EEX Group builds secure, successful and sustainable commodity markets worldwide – together 
with its customers. The group offers trading in power, natural gas, environmental products, freight 
and agriculturals as well as subsequent clearing and registry services, connecting a network of 
more than 1,000 trading participants. EEX Group consists of European Energy Exchange (EEX), 
EPEX SPOT, Power Exchange Central Europe (PXE), GET Baltic, Nodal Exchange and the 
software companies KB Tech and Lacima. Clearing is provided by EEX Group’s clearing houses 
European Commodity Clearing (ECC) and Nodal Clear. EEX Group is part of Deutsche Börse 
Group. More information: www.eex-group.com   
 

Contact: 

EEX Public Relations  
T +49 341 2156-300 
presse@eex.com 
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Jahresvolumen 2025: EEX Group festigt führende Position mit 
Rekordwerten in allen wesentlichen Märkten 
 
Die EEX Group blickt auf ein erfolgreiches Jahr 2025 zurück, in dem sie ihre globale Marktposition 
erneut weiter ausgebaut hat. In ihren umsatzstärksten Assetklassen wie Strom und Erdgas 
verzeichnete sie deutliche Volumenzuwächse und steigerte darüber hinaus das Handeslvolumen in 
weiteren Märkten wie Herkunftsnachweise und Fracht. 
 
Die EEX Group hat im vergangenen Jahr wichtige Meilensteine erreicht, wie der erfolgreiche Start 
der viertelstündlichen Auktionsprodukte für die Day-Ahead-Strommärkte, die Anbindung der 
baltischen und finnischen Gasmärkte an die EEX-Handelsplattform sowie der weitere Ausbau des 
Produktportfolios zur Unterstützung nachhaltiger Märkte. Dazu gehörten neue Futures auf 
Herkunftsnachweise sowie Terminprodukte im Zusammenhang mit der Erweiterung des 
Emissionshandelssystems auf das EU ETS 2. 
 
Peter Reitz, CEO der EEX, kommentiert: „Im 25. Jahr unseres Bestehens konnten wir in allen 
Bereichen große Erfolge erzielen. Besonders freut mich, dass sowohl an unseren etablierten als 
auch an unseren neu eingeführten Produkten großes Interesse besteht. So hat sich beispielsweise 
im japanischen Stromterminmarkt das Volumen im fünften Jahr seit Marktstart gegenüber dem 
Vorjahr verdoppelt, und auch die nordischen Strommärkte haben in der zweiten Jahreshälfte 2025 
an Dynamik gewonnen. Dadurch konnten wir, gemessen am Handelsvolumen, unsere Position als 
weltweit größte Börse für Strom und Gas-Spotprodukte behaupten, und ich bin überzeugt, dass wir 
auch 2026 wachsen werden.“ 
 
 
Strommärkte wachsen weiter 
 
Im Jahr 2025 stieg das weltweite Stromhandelsvolumen der EEX Group um 9 % auf 13.493,7 TWh. 
 

• Die europäischen Strom-Spotmärkte wuchsen insgesamt um 6 % auf 917,5 TWh, mit 
Zuwächsen sowohl im Day-Ahead-Markt (+3 %) als auch im Intraday-Markt (+13 %). 
 

• Der Handel an den europäischen Strom-Terminmärkten stieg um 11 % auf 9.330,3 TWh. 
Den größten Volumenzuwachs im Jahresvergleich erzielten die spanischen (+36 %), 
ungarischen (+34 %) und französischen (+21 %) Stromfutures. Die französischen 
Stromfutures erreichten im Dezember mit 180,6 TWh zudem einen neuen Monatsrekord 
(+50 % gegenüber Dezember 2024). 
 

• Im Jahr 2025 überschritt das Volumen an den deutschen Strom-Terminmärkten erstmals 
die Marke von 6.000 TWh. Laut Daten der ESMA stieg der Marktanteil der EEX am Netto-
Open-Interest bei geclearten deutschen Stromfutures im Laufe des Jahres von 88 % auf 91 
%. Damit baute die EEX im vergangenen Jahr ihre Position als liquideste Handelsplattform 
für den deutschen Stromhandel aus. 

 

• Der nordische Stromterminmarkt verzeichnete in den letzten vier Monaten des Jahres nach 
dem Start eines umfassenden Liquiditätsprogramms ein signifikantes und kontinuierliches 
Wachstum. Im Dezember stieg das Handelsvolumen im Vergleich zum Vorjahresmonat um 
979 %. 

 

• Nach einem sehr starken Jahr 2024 erreichten die US-amerikanischen Stromterminmärkte 
im Jahr 2025 ein Volumen von 3.096,7 TWh, ein Anstieg von 4 % gegenüber dem Vorjahr. 
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• Der japanische Stromterminmarkt verdoppelte das jährliche Handelsvolumen gegenüber 
dem Vorjahr auf 149,2 TWh im Jahr 2025 (+105 %). Im Dezember erzielte die EEX zudem 
einen neuen Monatsrekord von 17,5 TWh. 

 
Deutliche Zuwächse im europäischen Erdgashandel 
 
Das gesamte Erdgasvolumen der EEX Group stieg im Jahresvergleich um 24 % und erreichte mit 
8.823,2 TWh einen neuen jährlichen Rekord. 
 

• Die europäischen Erdgas-Spotmärkte wuchsen um 18 % auf 3.428,7 TWh. Diese positive 
Entwicklung wurde durch starkes Wachstum des deutschen THE-Marktgebietes (+25 %) 
getragen. Auch die Spotmärkte für Erdgas in Großbritannien, Belgien, Tschechien und 
Dänemark zeigten eine positive Entwicklung. 

 

• Der Handel an den europäischen Terminmärkten für Erdgas legte um 30 % auf 5.113,9 
TWh zu. Wachstumstreiber waren insbesondere der deutsche THE- (+59 %) und der 
niederländische TTF-Markt (+25 %). Die EEX registrierte zudem deutliche Wachstumsraten 
in den belgischen ZTP-Gasfutures, die sich mit einem Volumen von 104,7 TWh mehr als 
verdreifachten, sowie in den italienischen Gasfutures (PSV) mit einem Wachstum von 78 %. 

 

• Im September 2025 integrierte die EEX den Handel mit baltisch-finnischen Gasprodukten, 
der zuvor von der GET Baltic angeboten wurde, in ihre Plattform und erzielte 2025 ein 
neues Rekordvolumen in diesen Märkten. Die Spotmärkte für diese Region wuchsen um 39 
% auf 11,6 TWh, während sich das Volumen der Gasderivate verdreifachte (232,1 GWh) 
erreichte. 

 

• Das in den USA gehandelte Erdgasvolumen blieb 2025 mit 280,7 TWh stabil. 
 
Entwicklung an den Umwelt- und Frachtmärkten 

• Der Handel mit europäischen Emissionszertifikaten führte 2025 zu einem Volumen von 
1.316,3 Millionen Tonnen CO₂, was einem leichten Rückgang gegenüber 2024 entspricht. 

 

• Die in den Primärauktionen versteigerten und im Rahmen des nEHS verkauften Volumina 
blieben nahezu stabil. Die Einnahmen für die teilnehmenden Staaten aus den Auktionen 
und den Verkäufen beliefen sich im Jahr 2025 auf rund 60 Milliarden Euro und sind für 
Klimaschutzprojekte bestimmt. 
 

• Am Sekundärmarkt erlebte der Handel mit EUA-Optionen einen starken Anstieg und 
erreichte ein Volumen von fast 5 Millionen Tonnen CO₂ (2024: 0,003 Millionen Tonnen 

CO₂). Darüber hinaus stiegen die europäischen EUA-Futures-Märkte im Dezember im 
Jahresvergleich um 279 %, getrieben durch die positive Entwicklung auf den 
Sekundärmärkten. 

 

• Die EEX-Futures auf Herkunftsnachweise verzeichneten im ersten vollen Handelsjahr ein 
Volumen von 36,2 TWh. Seit dem Start im September 2024 konnte die EEX in diesem 
Markt ein stetiges Wachstum verzeichnen, mit Handelsvolumina in allen Kontrakten und 
einer stetig steigenden Teilnehmerzahl. Die multilateralen Spot-Auktionen für 
Herkunftsnachweise der EPEX SPOT erzielten im Jahresverlauf ein Volumen von 4.324,3 
TWh. 
 

• Die globalen Frachtmärkte der EEX wuchsen 2025 um 16 % gegenüber dem Vorjahr und 
erzielten mit 1.233.411 Kontrakten einen neuen Jahresrekord, wobei sich der Futures- und 
der Optionshandel gleichermaßen positiv entwickelten. 
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Die vollständige Übersicht der Handelsvolumina der EEX Group für das Jahr 2025 finden Sie hier. 

Die detaillierten EEX Group-Monatsvolumina für Dezember 2025 finden Sie hier. 
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Die EEX Group entwickelt weltweit sichere, erfolgreiche und nachhaltige Commodity-Märkte – 

gemeinsam mit ihren Kunden. Das Angebot der EEX Group umfasst den Handel mit Strom, 

Erdgas, Umweltprodukten, Fracht- und Agrarprodukten sowie Clearing- und Register-

Dienstleistungen und verbindet ein Netzwerk von mehr als 1000 Teilnehmern. Zur EEX Group 

gehören die European Energy Exchange, EPEX SPOT, GET Baltic, Power Exchange Central 

Europe (PXE), Nodal Exchange und die Softwareunternehmen KB Tech und Lacima. Das Clearing 

wird durch die beiden Clearinghäuser der Gruppe, die European Commodity Clearing (ECC) und 

Nodal Clear, durchgeführt. Die EEX ist Mitglied der Gruppe Deutsche Börse. Weitere Informationen 

unter: www.eex-group.com 

 
Kontakt: 
EEX Public Relations  
T +49 341 2156-300  
presse@eex.com 
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